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З А П И С Н И К 
  са 26.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 2, 3. и 10. априла 2008. године 

 
 Сједница је  почела у 2. априла 2008. године у 11.05 часова.  Присуствовали су сви посланици. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали предсједавајући Савјета министара 
Никола Шпирић, министри Тарик Садовић, Драган Вранкић, Средоје Новић, Божо Љубић, Бариша 
Чолак и Слободан Пухалац, те замјеници министара Фуад Касумовић, Сенад Шепић, Марина Пендеш, 
Мијо Крешић и Срђан Арнаут.  
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
ЕУПМ-а, Европске комисије,  америчке и британске амбасаде,  као и невладине организације Центри 
цивилних иницијатива и НДИ-ја. 
 Сједници су присуствовали представници Високог судског и тужилачког савјета, Тужилаштва и 
Правобранилаштва БиХ и Централне изборне комисије БиХ.  
 Предсједавајући Дома Милорад Живковић образложио је измјене и допуне предлога дневног 
реда који су посланици добили у позиву за сједницу.  
 У расправи о предлогу дневног реда учествовали су: Мирко Околић,  Денис Бећировић и 
Славко Јовичић. 
 Мирко Околић предложио је да се, због обимног дневног реда, скину посланичка питања и 
одговори, чему се успротивио Славко Јовичић, те је Мирко Околић повукао предлог.  
 Денис Бећировић предложио је да се у дневни ред ове или наредне сједнице уврсти 
информација Савјета Европе насловљена као Извршавање обавеза и спровођење постпријемног 
програма сарадње. 
 У вези са овим предлогом посланика Бећировића, предсједавајући Живковић рекао је да је у 
Колегијуму већ договорено да се поменути материјал уврсти у дневни ред наредне сједнице Дома.  
 Послије ових расправа предсједавајући је констатовао да 26. сједница Дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање записника  са 23, 24. и 25. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о независним и 

надзорним тијелима полицијске структуре БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 
127. Пословника; 

4. Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о Дирекцији за 
координацију полицијских тијела и о агенцијама  за подршку полицијској структури БиХ  
по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

5. Захтјев посланика  Драге Калабића  за разматрање Предлога закона о независним и 
надзорним тијелима полицијске структуре БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 
127. Пословника; 

6. Захтјев посланика Драге Калабића  за разматрање Предлога закона о Дирекцији за 
координацију полицијских тијела и о агенцијама  за подршку полицијској структури БиХ 
по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 
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7. Захтјев посланика Нике Лозанчића  за разматрање Предлога закона о независним и 

надзорним тијелима полицијске структуре БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 
127. Пословника; 

8. Захтјев посланика Нике Лозанчића за разматрање Предлога закона о Дирекцији за 
координацију полицијских тијела и о агенцијама за подршку полицијској структури БиХ 
по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног  закона  БиХ,  предлагачи посланици: 
Милорад Живковић, Нико Лозанчић и Шефик Џаферовић (друго читање); 

10. Предлог закона о кретању и боравку странаца и азилу (друго читање); 
11. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Служби за послове са странцима (друго 

читање); 
12. Предлог кодекса понашања посланика и делегата у Парламентарној скупштини БиХ 

(друго читање); 
13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у институцијама власти 

БиХ  – предлагачи посланици: Милорад Живковић, Нико Лозанчић и Шефик Џаферовић 
(прво читање); 

14. Предлог закона о лијековима и медицинским средствима (прво читање); 
15. Предлог закона о платама и накнадама у институцијама  Босне и Херцеговине (прво 

читање); 
16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јединственом матичном броју (прво 

читање); 
17. Предлог  закона о измјенама и допунама Закона о личној карти држављана Босне и 

Херцеговине (прво читање); 
18. Предлог закона  о измјенама и допунама Закона о пребивалишту и боравишту  држављана 

Босне и Херцеговине (прво читање); 
19. Предлог закона о Фискалном вијећу БиХ (прво читање); 
20. Предлог закона о Агенцији за контролу и осигурање присилног одузимања  имовине 

стечене кривичним дјелима и управљање одузетом имовином, предлагачи: посланици 
Клуба СДПБиХ (прво читање); 

21. Предлог оквирног закона  о средњем стручном образовању и обуци (прво читање); 
22. Извјештај  Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о  Предлогу закона о 

измјенама и допунама  Закона о путним исправама БиХ; 
23. Информација о стању безбједности у БиХ за 2007. годину, са Информацијом  о тренутном 

стању безбједности у БиХ (према закључку Дома са 21. сједнице) – допуњена тачка; 
24. Информација  о раду Тужилаштва БиХ за 2007. годину; 
25. Извјештај о раду Правобранилаштва БиХ  за период од 01.01.2007. до 31.12.2007.године; 
26. Разматрање Програма мјера за примјену Споразума ЦЕФТА; 
27. Давање сагласности за ратификацију: 

a) ''еСЕЕ'' Агенда плус за развој информационог друштва у Југоисточној Европи – 
СЕЕ 2007. – 2011. 

б)  Споразума између држава чланица Сјеверноатлантског  уговора и осталих држава  
      које учествују у Партнерству за мир о правном положају  њихових  снага, Додатног  
      протокола Споразуму  између држава чланица Сјеверноатлантског уговора и  
      осталих држава које учествују у Партнерству за мир о правном положају њихових  
      снага и Даљег додатног протокола Споразуму између држава чланица  
      Сјеверноатлантског уговора и осталих држава које учествују у Партнерству за мир  
      о правном положају њихових снага. 

 
 
Ад. – 1. Усвајање записника са 23, 24. и 25. сједнице Представничког дома 
 
 На записнике није било примједаба. Усвојени су једногласно. 
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Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 

 
Предсједавајући Дома констатовао је да су одговоре за ову сједницу добили: 

- Сњежана Рајилић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 15. сједници; 
- Сефер Халиловић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 18. сједници; 
- Адем Хускић  – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 20. сједници; 
- Селим Бешлагић – од Тужилаштва БиХ на питање постављено на 20. сједници и од 

Савјета министара БиХ на питање постављено на 21. сједници. 
 
Није било коментара на одговоре. 
Нова питања поставили су посланици како слиједи: 

 
Садик Бахтић – Савјету министара - Министарству правде: 

„Молим вас да ми одговорите на основу којег је закона СДП као насљедник Комунистичке 
партије узурпирао и присвојио државну имовину? Ради се о великој имовини бившег Савеза 
комуниста коју је СДП присвојио током агресије на БиХ и сада убире огромна средства од 
закупа...“ 
 
Селим Бешлагић – Савјету министара: 
 „Када ће бити ратификована Европска конвенција о међуграничној сарадњи између 
територијалних заједница и влада, а која је парафирана 30.04.2004.године?“  
 
Хусеин Нанић – Министарству за људска права и избјеглице: 
 „У Закону о Буџету институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2008. годину усвојен 
је и грант за програм повратка избјеглица и расељених лица у износу од 32.500.000 КМ... 
Постављам питање Министарству за људска права и избјеглице – Да ли је и у којој фази израда 
програма, те да ли ће се на вријеме обезбиједити реализација и утрошак средстава, с обзиром да 
је већ наступио други квартал у овој години, да је почела грађевинска сезона и с обзиром на 
чињеницу да у прошлој години, због неспремности Министарства и фонда, средства толико 
потребна за повратак нису утрошена?“ 
 
 
Салко Соколовић – Регулаторној агенцији за комуникације – Савјет РАК-а - директору: 
 „Дана 27. марта 2008. године добио сам писмо од групе запослених у „Електропривреди 
ХЗХБ“, у којом се наводе неке чињенице у вези са чланством господина Бранислава Божића у 
Савјету Регулаторне агенције за комуникације. Стога постављам питања Савјету Регулаторне 
агенције за комуникације и директору: 

1. Да ли је господин Божић у сукобу интереса у погледу представљања и као члана Савјета 
и корисника услуга Регулаторне агенције за комуникације као један од руководних лица у 
'Електропривреди ХЗХБ'? 

2. Колика је накнада за чланове Савјета, те коју врсту трошкова РАК признаје члановима 
Савјета и до којег износа, те колика су била укупна мјесечна примања у РАК-у у задњих 12 
мјесеци и у Савјету РАК-а у задњих 12 мјесеци? 

3. Да ли је РАК давалац фреквенције 'Електропривреди ХЗХБ' и колико пута?“ 
 

 
Азра Алајбеговић – Савјету министара и Управи за индиректно опорезивање: 
 „Ја имам једно кратко питање Савјету министара и Дирекцији за индиректно опорезивање, 
а то је - Да се размотри могућност и да ми се одговори на питање могућности увођења 
диференциране стопе ПДВ-а за основне животне намирнице, лијекове, школски прибор и дјечију 
храну.“  
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Рифат Долић  – иницијатива министру иностраних послова Свену Алкалају: 

„Посланичку иницијативу упућујем министру иностраних послова Свену Алкалају за 
упућивање протестне ноте владама Републике Србије и Републике Хрватске ради незаконитог 
отуђивања имовине Агрокомерц ДД Велика Кладуша, дионичара и државе БиХ и кршења 
Уговора о сукцесији, потписаног 29.06.2001. године.  
 Постављам питање министру за људска права и избјеглице: Какву бесплатну правну 
заштиту и правне услуге могу користити грађани БиХ у оба ентитета по садашњим прописима, 
којим прописима је то регулисано и ако није, намјерава ли се нешто предузети ради бесплатног 
пружања правне услуге сиромашним грађанима који губе и не остварују права само зато што 
нису у могућности да плате скупе правне услуге адвоката и нотара у БиХ''?  
 
Сњежана Рајилић – Савјету министара: 
 „Ко је (која је институција) спроводио процедуру за авионско снимање Федерације БиХ, а 
која је изазвала узнемирење грађана РС? Која фирма је добила ове радове? Када је расписан 
тендер за овај посао? Ко су били чланови за избор најбољег понуђача? Ко финансира овај посао и 
колико је коштао? Ко је прибавио сагласност надлежних институција РС-а за овај посао и да ли ју 
је извођач радова имао у тренутку обављања снимања? Зашто локалне заједнице нису 
обавијештене о овом послу? Зашто није тражена а ни формално упозната Управа за геодетске и 
имовинско-правне послове Републике Српске о предстојећем снимању? Која територија и која 
површина су били обухваћени радовима?“ 
 
Шемсудин Мехмедовић – Савјету министара: 

„1. На 20. сједници поставио сам посланичко питање у вези са радом Државне комисије за 
границе. У одговору сам информисан да је Комисија у периоду 2000-2007. године потрошила 
1.741.000 КМ, а није урадила посао. Колико сам информисан, истој комисији је истекао мандат 
07.07.2007. године, а није именована нова или старој продужен мандат. Питам Савјет министара 
– Када ће бити именована нова Државна комисија за границе? 
 2. С обзиром на посљедњи став Европске комисије у вези са поштовањем независности 
Регулаторне агенције за комуникације те поштовањем Закона о комуникацијама БиХ, питам 
Савјет министара – Када ће потврдити именовање директора Регулаторне агенције, што јој је 
обавеза по Закону о комуникацијама?“  
 
Адем Хускић – Савјету министара и Предсједништву БиХ: 
 „Шта су Савјет министара и Предсједништво БиХ предузели на рјешавању спорних 
питања везаних за власништво и заштиту интереса БиХ, а у вези са Јадранским нафтоводом?“ 

 „Молим Секретаријат Дома да ми достави податке о томе колико пута нисам 
присуствовао сједницама Парламентарне скупштине БиХ, те да ли су разлози били оправдани 
или не? Питање се односи на период од преузимања мандата до данас?“  

 
Мирко Околић – иницијатива Стручној служби Дома: 
 „Ја предлажем да Стручна служба убудуће направи календар, наравно према свом 
нахођењу и како је њима најлакше, заказивања и одржавања сједница парламентарних комисија 
са мјестом одржавања тих комисија.“ 
 
Шефик Џаферовић – Савјету министара: 
 „Ја ћу кратко поставити једно животно питање трагом закључака са сједнице Општинског 
вијећа Зеница од 06. марта 2008. године, када је то вијеће расправљало информацију о 
епидемиолошкој ситуацији на подручју општине Зеница. Из ових закључака које сам добио као 
посланик у Представничком дому Парламентарне скупштине БиХ и којима је затражено од мене 
да се обратим овом дому, претпостављам да постоје одређени проблеми у функционисању 
Канцеларије за ветеринарство БиХ... Ми имамо Канцеларију за ветеринарство и ја бих желио да 
добијем информацију од те Канцеларије – Да ли је та Канцеларија у потпуности конституисана, 
да ли постоје проблеми у њеном раду? Ако постоје, шта онда ми треба да урадимо у БиХ како би 
она у потпуности функционисала?  
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 И посебно питање - да ли је обезбијеђен јединствен начин вршења контроле заштите 
животиња на цијелој територији државе?“  
 
Јован Тодоровић: 
 Поновио је питање које је поставио Савјету министара на 9. сједници, 23. маја 2007. 
године, а које се односи на гранични прелаз у Градишци. Питање постављено на 9. сједници 
гласи: „Питање сам поставио још у петом мјесецу прошле године. Понављам га, а односи се на 
подршку рјешавања посљедица функционисања граничног прелаза у Градишци. Гранични прелаз 
у Градишци налази се у центру града и узрок је озбиљне посљедице на организацију и 
функционисање живота у граду и око града. Због велике фреквенције возила, инфраструктура у 
Градишци се стално урушава. Предлог да се за текуће инвестиционо одржавање саобраћајница и 
инфраструктуре која се у функцији граничног прелаза и терминала обезбиједе редовни приходи у 
буџету општине из прихода за услуге коришћења терминала и то на начин да се најмање 50% 
ових прихода уплаћује директно у буџет Општине Градишка. На овакав предлог нас обавезује 
Европска повеља о заштити права локалне самоуправе, као и јаких трендова централизације 
власти поготово у области фискалне политике, што омогућава и ускраћује финансијска средства 
локалној самоуправи. Тражио сам то у писаној форми, те и овог пута тражим.“ 
 
Денис Бећировић - предсједавајућем Савјета министара, министру за људска права 
                                  и избјеглице и министру цивилних послова: 
 „БиХ је једина држава у Европи гдје имате примјере да дјелују двије школе под једним 
кровом. И што је најгоре, ситуација у том погледу се све више погоршава. Сегрегација по 
етничком критеријуму у школама у БиХ постала је, изгледа, норма, а не више изузетак, и то на 
територији цијеле БиХ. Стога у најкраћем постављам питање и предсједавајућем Савјета 
министара, и министру за људска права и избјеглице, и министру цивилних послова да ми, свако 
из свог домена и у оквиру својих надлежности, одговоре на питање – Шта су они конкретно 
учинили да спријече сегрегацију ученика у БиХ?  
 И за разлику од ових питања на која тражимо писане одговоре, а на која у правилу готово 
не добијамо никакве одговоре, супротно Пословнику, тражим да ми се усмено данас на сједници 
одговори на то питање, с обзиром да то већ данима потреса БиХ.“1 
  
Сеад Јамакосмановић – Савјету министара: 
 „Зашто до сада није потписана Конвенција о правима лица са инвалидитетом УН-а и када 
ће, односно када ће бити упућена на ратификацију у овај дом?“ 
 
Бајазит Јашаревић – предсједавајућем Савјета министара, министру финансија и трезора и 
                                      министру спољне трговине и економских односа: 

„Када ће се у парламентарној процедури наћи Закон о измјенама и допунама Закона о 
акцизама и Закон о измјенама и допунама Закона о царинској тарифи?“ 
 
Велимир Јукић – Савјету министара: 

„Шта предузима Савјет министара БиХ у вези с питањем поврата старе девизне штедње 
грађанима БиХ која се налазила, и данас налази, у банкама чије је сједиште изван БиХ – 
Љубљанска банка, Инвестициона банка Београд и друге банке ако их има?“ 
 
Винко Зорић - Савјету министара: 
 „Прво питање је кад ће престати асимилација цијелог народа, јер није асимилација само 
оно што се догађа у једној школи, постоји у окружењу а и у другим земљама на свијету школа 
једна, двије, а ја сам радио у школи у сусједној Републици Хрватској, гдје су четири школе под 
једним кровом, и мислим да је већи проблем ове земље асимилација једног конститутивног 
народа него једна школа у у једној мјесној заједници или у једном мјесту.“ 

Друго питање Предсједништву БиХ и Министарству иностраних послова: 
                                                 
1 Како  посланик одговор није добио на сједници, питање је прослијеђено на назначене адресе, са назнаком да се за 
наредну сједницу припреме за давање усменог одговора.  
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„Тражим цјеловиту информацију од Предсједништва БиХ о Споразуму о двојном 

држављанству са Републиком Хрватском. Шта је разлог блокирања тог споразума, а након што је, 
као што је и јавност упозната, спроведена сва потребна процедура? Исту информацију тражим и 
од Министарства иностраних послова.“ 

 
 
Милорад Живковић – Савјету министара - Министарству безбједности  
                                         и Министарству иностраних послова: 
 „На синоћњој емисији БХТВ чуо сам да су, у вези са посјетом предсједника Сједињених 
Америчких Држава, господина Буша, он и службе које су задужене за његов безбједан боравак у 
Хрватској изразили забринутост за могућност постојања тзв. спавача у БиХ – бијеле Ал Каиде и 
терориста.  

Питање упућено Савјету министара да се, ево данас имамо ту тачку дневног реда, ако се 
не може одговорити, припреми до те тачке дневног реда, да ли је та информација тачна? Ако није 
тачна, потпитање Министарству иностраних послова – да ли је упућен деманти? Ако је 
информација тачна, колико тих људи има и шта се чини да они оду из БиХ?“ 
 
Садик Ахметовић – Савјету министара: 
 „У задњем броју једног седмичног листа прочитао сам интервју са вођом Четничког 
равногорског покрета који каже да у структурама полиције и војске има на стотине својих 
припадника. Волио бих да ми до сљедеће сједнице Парламента Савјет министара достави 
информацију о тачности ових података.“ 
 
Јерко Иванковић Лијановић – иницијатива Савјету министара: 
 „Упућујем иницијативу Савјету министара да убрза потпис и верификацију Конвенције о 
правима лица са инвалидитетом, коју је Генерална скупштина УН-а усвојила 13. децембра 2006. 
године. До сада је Конвенцију потписало укупно 125 земаља, док је 18 земаља и ратификовало 
овај документ. Све земље из окружења потписале су ову конвенцију, а Хрватска ју је и 
ратификовала у свом парламенту.“ 
 
  
Ад. – 3.  Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о  
               независним и надзорним тијелима полицијске структуре БиХ  по  
               хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника и  
Ад. – 4.  Захтјев посланика Азре Хаџиахметовић за разматрање Предлога закона о  
               Дирекцији за координацију полицијских тијела и о агенцијама за подршку 
               полицијској структури БиХ  по хитном поступку, у складу са  
               чланом 127. Пословника 
 
 Предсједавајући Живковић изнио је предлог да се води јединствена расправа о захтјеву 
за процедуру о по два закона истих предлагача, а кад се заврши расправа о свим тачкама, 
обавило би се гласање о захтјевима за процедуру, а онда о предлозима закона.  
 Винко Зорић изнио је мишљење да би се искључили наредни предлози ако би се усвојио 
један од ових закона, па је зато предложио или да се истовремено расправља о свима, или да се 
гласа одмах након завршетка расправе појединачно о сваком од ових шест захтјева и закона.  
 Предсједавајући Живковић појаснио је да је договор Колегијума да се предлагачима  
омогући да се обрате Дому у вези са својим предлозима. Након тога ће се обавити  расправа и 
прећи на захтјеве и предлоге других предлагача. Приликом гласања, у случају да буде усвојен 
један закон, искључио би наредне, рекао је предсједавајући Живковић.  
 Азра Хаџиахметовић укратко је образложила захтјеве из тачке 3 и 4 дневног реда.  
 У расправи и репликама у оквиру ове двије тачке  учествовали су: Златко Лагумџија, 
Азра Хаџиахметовић,  Бериз Белкић,  Мартин Рагуж, Момчило Новаковић,  Милорад Живковић,  
Јозо Крижановић, предсједавајући Савјета министара Никола Шпирић, Јерко Иванковић 
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Лијановић, Бранко Докић, Ремзија Кадрић, Бакир Изетбеговић, Денис Бећировић, Садик Бахтић, 
Славко Матић и Адем Хускић. 
 
 Приликом гласања (након расправе о свим тачкама дневног реда), предсједавајући 
Живковић прво је на гласање дао закључак који је предложио Јерко Иванковић Лијановић, а 
који гласи: 
 „Ако се на 26. сједници Представничког дома не усвоји Предлог закона о независним и 
надзорним тијелима полицијске структуре БиХ и Предлог закона о Дирекцији за координацију 
полицијских тијела и о агенцијама за подршку полицијској структури БиХ, доноси се одлука о 
одржавању пријевремених општих избора 05.10.2008. године, заједно са одржавањем 
општинских избора у БиХ.“  
 Овај закључак није усвојен. ''За'' је гласало девет, ''против'' 27, ''уздржана'' три посланика.  
 Затим се Дом изјаснио о захтјевима за хитни поступак из 3. и 4. тачке дневног реда.  
 Захтјеви су усвојени са 21 гласом ''за'' (Федерација БиХ 12, Република Српска девет), 
''против'' 19, и два гласа ''уздржан''. 
 Захтјев за процедуру из 4. тачке усвојен је са 20 гласова ''за'' (Федерација БиХ 12, 
Република Српска осам), 18 ''против'' и три  гласа ''уздржан''.  
 Када је предсједавајући отворио расправу о предлозима закона, Азра Хаџиахметовић 
обавијестила је Дом да су три предлагача ових закона који су на дневном реду 26. сједнице 
постигли договор о јединственом тексту, и да она, стога, као овалшћени предлагач, повлачи 
предлоге закона из 3. и 4. тачке.  
 
Ад. – 5.  Захтјев посланика  Драге Калабића  за разматрање Предлога закона о независним 
               и надзорним тијелима полицијске структуре БиХ по хитном 
               поступку, у складу са чланом 127. Пословника и 
Ад. – 6.   Захтјев посланика Драге Калабића  за разматрање Предлога закона о Дирекцији за 
                 координацију полицијских тијела и о агенцијама за подршку полицијској структури 
                 БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
 
 Драго Калабић образложио је своје разлоге подношења захтјева за хитни поступак за 
предлоге закона из 5. и 6. тачке.  
 У оквиру ових тачака у расправи и репликама учествовали су: Рифат Долић, Лазар 
Продановић, Хусеин Нанић, Златко Лагумџија, Садик Бахтић, Драго Калабић, Сефер 
Халиловић, Ремзија Кадрић, Денис Бећировић, Јозо Крижановић, Селим Бешлагић, Винко 
Зорић, Славко Јовичић,  Никола Шпирић, Мартин Рагуж и  Бранко Докић. 
 Приликом гласања, и захтјеви за процедуру из 5. и 6. тачке су усвојени – са 21 гласом 
''за'' (Федерација БиХ 12, Република Српска девет), 19 ''против'' и два гласа ''уздржан''.  
 Након гласања Драго Калабић је повукао предлоге закона.  
 
Ад. – 7. Захтјев посланика Нике Лозанчића  за разматрање Предлога закона о независним 
              и надзорним тијелима полицијске структуре БиХ по хитном  
              поступку, у складу са чланом 127. Пословника и 
Ад. – 8.   Захтјев посланика Нике Лозанчића за разматрање Предлога закона о Дирекцији за 
                 координацију полицијских тијела и о агенцијама  за подршку полицијској структури  
                 БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
 
 Нико Лозанчић је, у својству предлагача, такође образложио захтјеве за хитни поступак 
за предлоге закона из ових тачака.  
 У расправи и репликама учествовали су: Денис Бећировић, Момчило Новаковић, Нико 
Лозанчић,  Златко Лагумџија и Јерко Иванковић Лијановић. 
 Након што су и захтјеви за процедуру из 7. и 8. тачке усвојени (истим резултатом 
гласања: ''за'' 21 (Федерација БиХ 12, Република Српска девет), ''против'' 19, ''уздржана'' два), 
Нико Лозанчић повукао је предлоге закона. 
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Ад. – 9. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона  БиХ, 
              предлагачи посланици: Милорад Живковић, Нико Лозанчић и Шефик Џаферовић 
              (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Живковић подсјетио је посланике на закључак са 
прошле сједнице Дома, којим је, због већег броја амандмана, одгођено изјашњавање о Предлогу 
закона у 2. читању, а радна група задужена да обави консултације и сачини компромисни 
предлог. Рекао је да су извршене одређене консултације предлагача закона, подносилаца 
амандмана и чланова Централне изборне комисије, и да још увијек није припремљен документ 
који треба да припреми Изборна комисија. Замолио је да се сад о овоме не води расправа, а када 
Изборна комисија достави предлог, онда се може отворити расправа. 
 Није било расправе.   
 Приликом гласања, предсједавајући је обавијестио Дом да није постигнут компромис, па 
да ће се зато гласати о амандманима поднесеним у пленарној фази. Истовремено је обавијестио 
да он повлачи своје амандмане. Затим је спровео гласање о преосталим амандманима. Усвојен је 
само амандман Јерка Иванковића Лијановића.  Резултати гласања су како слиједи: 

• Амандман Момчила Новаковића на Амандман 7. Комисије: за 12, против 21, уздржало се 
шест посланика. Током гласања посланик Новаковић повукао је амандмане које је желио 
бранити у пленарној фази. 

• Амандман Шефика Џаферовића: за 19 (Федерација 17, РС 2), против 11, уздржано девет. 
У другом кругу гласања, из РС-а против је гласало 11 посланика, што је више од 2/3 из 
ентитета. 

• Амандман Бериза Белкића: за 22 (Федерација 20, РС два), против 12, уздржано седам. У 
другом кругу гласања, из РС-а против је гласало 11 посланика. 

• Амандман Садика Ахметовића и Ремзије Кадрића: за 22 (Федерација 20, РС два), против 
11, уздржано шест посланика. У другом кругу гласања, из РС против је гласало 11. 

• Амандман Садика Ахметовића  на члан 18. (који се односи на Сребреницу): за гласала 24 
(Федерација 22, РС два), против 10, уздржано седам посланика. У другом кругу гласања, 
из РС-а против је гласало 10 посланика. 

• Амандман Садика Ахметовића на исти члан, а односи се на општинске бирачке 
спискове: за 23 (Федерација 21, РС два) против 11, уздржано седам посланика. У другом 
кругу гласања,  из РС-а против је гласало 11 посланика. 

• Амандман Јерка Иванковића Лијановића: за 37 (Федерација 24, РС 13), против један, 
уздржан један посланик. 

• Амандман Клуба СНСД - за девет, против 20, уздржано осам посланика. 
 

Послије гласања о амандманима обављено је гласање о Предлогу закона у другом 
читању. 

 За Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона гласала су 23 посланика 
(Федерација БиХ 21, Република Српска два) против 16, уздржана три посланика. У другом 
кругу гласања, из Републике Српске против је гласало 11 посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да није усвојен Предлог закона о измјенама и допунама 
Изборног закона Босне и Херцеговине.  
 
Ад. – 10. Предлог закона о кретању и боравку странаца и азилу (друго читање) 
 
 Предсједавајући Живковић дао је кратке уводне напомене. 
 Није било расправе о Предлогу закона. 
 Закон је усвојен са 36 гласова ''за'' (Федерација БиХ 24, Република Српска 12)  и четири 
гласа ''уздржан''. 
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Ад. – 11.  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Служби за послове са  
                 странцима (друго читање) 
 Послије краћих уводних напомена предсједавајућег, кратко је говорио Бакир 
Изетбеговић. Скренуо је пажњу на једну формулацију која се не може поправити исправком 
овог закона, већ исправљањем неких других закона који дају дискреционо право директору 
ОБА-е да процијени ко представља опасност за безбједност државе и да на основу тога 
одстрањује људе из БиХ. Подсјетио је и на реакцију Хелсиншког комитета за људска права који 
је примијетио да се о судбинама људи одлучује без њихове могућности да се бране.  
            Предлог закона усвојен је са 36 гласова ''за'' ( Федерација БиХ 23, Република Српска 13) 
и четири гласа ''уздржан''. 
 
Ад. – 12. Предлог кодекса понашања посланика и делегата  
                у Парламентарној скупштини БиХ (друго читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, вођена је дужа расправа у којој су 
учествовали: Јерко Иванковић Лијановић,  Хусеин Нанић, Винко Зорић, Денис Бећировић,  
Шефик Џаферовић, Мирко Околић, Садик Ахметовић,  Садик Бахтић,  Селим Бешлагић и 
Момчило Новаковић. 
 Мирко Околић предложио је да се Предлог кодекса врати надлежној комисији као 
предлагачу, уз могућност улагања нових амандмана. 
 
 Расправом о овој тачки завршен је први дио сједнице – у 17.45 часова. Наставак сједнице 
заказан је за сутра у 10 часова.  
 Приликом гласања (10. априла 2008. године),  предсједавајући је подсјетио на закључак 
са првог дијела сједнице, па је обавијестио Дом да је надлежна Комисија за људска права 
доставила Колегијуму захтјев за продужење рока, односно да се одгоди изјашњавање о Кодексу 
док се не усвоји Закон о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у институцијама 
власти Босне и Херцеговине.  
 Са 41 гласом ''за'' (једногласно) Дом је усвојио овај предлог Комисије.  
 Предсједавајући је рекао да мисли да се овај посао може завршити до краја априла. 
 
 
 Трећег априла сједница је почела у 10 часова. Присуствовали су сви посланици.  
 Прије разматрања 13. тачке дневног реда, предсједавајући Живковић позвао је учеснике 
расправе о Предлогу кодекса да до четвртка, 10. априла – када ће бити настављен рад 26. 
сједнице, доставе амандмане по новим аспектима, а надлежна комисија добиће задужење да 
одржи сједницу и размотри нове амандмане. У том контексту позвао је и Мирка Околића да 
повуче свој закључак јер није у складу са Пословником.  
 Мирко Околић повукао је предлог закључка, рекавши да и став Колегијума даје 
могућност улагања нових амандмана.  
 
Ад. – 13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у 
                институцијама власти БиХ  – предлагачи: посланици Милорад Живковић,  
                Нико Лозанчић и Шефик Џаферовић (прво читање) 
               
 
                 Предсједавајући Живковић је дао кратке уводне напомене, а Шефик Џаферовић је  
говорио у име Интерресорне радне групе и, уз остало,  скренуо пажњу на иницијативе које је 
ова радна група предложила домовима на усвајање.  
 У расправи су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Шефик Џаферовић, Бериз 
Белкић, Нико Лозанчић,  Милорад Живковић,  Момчило Новаковић,  Селим Бешлагић, Сефер 
Халиловић, Адем Хускић и Мирко Околић. Послије расправе, у име Централне изборне 
комисије говорио је Суад Арнаутовић. 
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 Дом је, са 32 гласа ''за'' (Федерација БиХ 20, Република Српска 12) и осам гласова 
''уздржан'', усвојио и Предлог закона из ове тачке у првом читању. 
 Иницијативе које је предложила Интерресорна радна група усвојене су са 28 гласова ''за''              
(Федерација БиХ 18, Република Српска 10) и осам гласова ''уздржан''. 
 
Ад. – 14. Предлог закона о лијековима и медицинским средствима (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, министар цивилних послова, Средоје 
Новић, поднио је Дому образложење Предлога закона. 
 У расправи су учествовали: Азра Алајбеговић, Рифат Долић, Екрем Ајановић, Мирјана 
Малић, Лазар Продановић, Халид Гењац и Момчило Новаковић. Послије расправе на питања је 
одговорио министар Новић.  
 Предлог закона о лијековима и медицинским средствима усвојен је у првом читању са 37 
гласова ''за'' (Федерација БиХ 24, Република Српска 13) и четири гласа ''уздржан''. 
 
Ад. – 15. Предлог закона о платама и накнадама у институцијама 
                Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Министар Драган Вранкић је, послије кратких уводних напомена предсједавајућег Дома, 
поднио Дому образложење Предлога закона.  Садик Бахтић говорио је у име надлежне Комисије 
за финансије и буџет.  
 У расправи су учествовали: Бериз Белкић, Рифат Долић, Нико Лозанчић, Садик Бахтић, 
Милорад Живковић, Славко Јовичић, Бакир Изетбеговић, Велимир Јукић, Јозо Крижановић,  
Шефик Џаферовић, Драго Калабић, Милица Марковић, Јерко Иванковић Лијановић, Екрем 
Ајановић, Азра Алајбеговић, Златко Лагумџија, Милорад Живковић, Винко Зорић и  Денис 
Бећировић. 
 Денис Бећировић изнио је пословничку интервенцију рекавши да је предсједавајући 
Дома прекршио чл. 71. и 73. јер није упозорио посланика који је одступио од дневног реда. 
 Предсједавајући је рекао да ће на гласање дати питање – да ли је предсједавајући 
прекршио Пословник. 
 
 Послије полемике између предсједавајућег и посланика Бећировића, за ријеч се јавио 
Шефик Џаферовић и рекао да мисли да нема потребе да се гласа о питању повреде Пословника 
и да предсједавајући има овлашћење да води сједницу и процијени када је Пословник 
повријеђен.  
  
 
 Предсједавајући је рекао да прихвата сугестију посланика Џаферовића и да је разумије, 
међтим, жели да се Дом изјасни у вези са повредом Пословника. Затим је спровео гласање.  
 Дом није потврдио констатацију посланика Бећировића да  је предсједавајући повриједио 
Пословник. За није гласао ниједан посланик, а против је гласало 29 посланика.  
 Послије овог гласања још су дискутовали: Бериз Белкић, Златко Лагумџија, Милорад 
Живковић, Адем Хускић, Нико Лозанчић, Ремзија Кадрић, Винко Зорић, Сефер Халиловић, 
Салко Соколовић, Денис Бећировић, Азра Хаџиахметовић и Јерко Иванковић Лијановић. Након 
дискусија говорио је министар Драган Вранкић. 
 
 Приликом гласања, предсједавајући је прво на гласање дао предлог закључка Златка 
Лагумџије, који гласи:  
 „Поводом Предлога закона о платама и накнадама запослених у институцијама БиХ, 
Представнички дом доноси одлуку/закључак да се расправа и активности на усвајању Закона о 
дужностима и правима чланова Парламентарне скупштине БиХ неће водити док Босна и 
Херцеговина не добије статус кандидата за Европску унију, или док се не донесе нови Устав 
Босне и Херцеговине.“ 
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 Предлог овог закључка није усвојен.  ''За'' је гласало осам, ''против'' 31, ''уздржана'' три 
посланика.  
 Даље је обављено гласање о предлогу закључка Јерка Иванковића Лијановића, који 
гласи: 
 „Задужује се Комисија за финансије и буџет да изради формулу којом ће се везивати 
плате посланика Парламентарне скупштине БиХ за остварене резултате у области 
спољнотрговинског дефицита. Као примјер:  

- свако смањење дефицита за 1% - повећање плате посланика/делегата од 10% до 
максимално 200% и  

- за свако повећање дефицита за 1% - смањење плате посланика/делегата за 5% до 
максимално 90%.  

 Није усвојен предлог закључка. За су гласала три, против 32, уздржало се пет посланика. 
 
 Затим се Дом изјаснио о Предлогу закона у првом читању. ''За''  је гласало 30 
(Федерација 21, РС девет), ''против'' седам, ''уздржан'' један посланик. 
 Послије гласања о Предлогу закона Дом се изјаснио о предлогу закључака Клуба СДА 
који гласе: 
 „1. Задужује се Комисија за финансије и буџет и Министарство финансија да изврше 
детаљну анализу предложених платних разреда и коефицијената у чл. 8, 9, 10, 12, 13, 13, 16. и 
17. и, имајући у виду социјално стање у бх. друштву, предложе нове коефицијенте који ће 
одражавати реалнији и праведнији однос висине плата у институцијама БиХ. 
 2. Задужује се Комисија за финансије и буџет да се у амандманској фази из Закона о 
платама и накнадама запослених у институцијама БиХ изузму плате и накнаде судија, тужилаца 
и одређених категорија стручног особља у правосудним институцијама које треба уредити 
посебним законом.“ 
 Није усвојен ни овај закључак. ''За'' је гласало 16 (Федерација 14, РС два), ''против'' 14, 
''уздржано'' 11 посланика. У другом кругу, из Републике Српске ''против'' је гласало 11 
посланика, што је више од двије трећине из ентитета. 
 
 
Ад. – 16. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јединственом матичном броју 
               (прво читање), 
Ад – 17. Предлог  закона о измјенама и допунама Закона о личној карти држављана Босне 
               и Херцеговине (прво читање) и 
Ад – 18.  Предлог закона  о измјенама и допунама Закона о пребивалишту и боравишту 
                 држављана Босне и Херцеговине (прво читање) 
 
 Није било расправе у оквиру ових тачака дневног реда. 
 Предлози закона из ових тачака усвојени су у првом читању, са сљедећим резултатима 
гласања: 

- тачка 16 - за 36 (Федерација 23, РС 14), уздржана три посланика, 
- тачка 17 - за 36 (Федрација 22, РС 14), уздржана четири посланика и 
- тачка 18 - за 36 (Федерација 22, РС 14, уздржано пет посланика. 

 
Ад. – 19. Предлог закона о Фискалном вијећу БиХ (прво читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на Мишљење надлежне комисије о 
принципима и предлог закључка који надлежна комисија у Мишљењу предлаже. 
 У расправи су учествовали: Момчило Новаковић, Азра Хаџиахметовић, Јозо 
Крижановић, Саво Ерић и  Хусеин Нанић. Затим је говорио министар Драган Вранкић.  
 Предлог закона усвојен је у првом читању са 31 гласом ''за'' (Федерација БиХ 20, 
Република Српска 11), три ''против'' и шест гласова ''уздржан''.  
 Са 32 гласа ''за'' (Федерација БиХ 21, Република Српска 11) три ''против'' и шест гласова 
''уздржан'', Дом је, на предлог надлежне комисије, усвојио сљедећи закључак: 
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Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине захтијева од 

Савјета министара БиХ да до окончања амандманске фазе о Предлогу закона о Фискалном 
вијећу БиХ разјасни питање преклапања надлежности између Фискалног вијећа БиХ и 
Управе за индиректно опорезивање БиХ (члан 5. Предлога закона), који се дијелом односи 
на макроекономску пројекцију и пројекцију укупних индиректних пореза и њихове 
расподјеле за наредну фискалну годину.  
 
 
Ад. – 20.  Предлог закона о Агенцији за контролу и осигурање присилног одузимања 
                 имовине стечене кривичним дјелима и управљање одузетом имовином,   
                 предлагачи: посланици Клуба СДПБиХ (прво читање) 
                 
             Јозо Крижановић је у име предлагача поднио образложење Предлога закона.  
 У расправи су учествовали: Бериз Белкић, Бакир Изетбеговић, Момчило Новаковић, 
Денис Бећировић, Нико Лозанчић, Хусеин Нанић, Драго Калабић, Азра Алајбеговић, Шефик 
Џаферовић, Златко Лагумџија, Ремзија Кадрић, Славко Јовичић, Јозо Крижановић и Велимир 
Јукић. 
 У оквиру ове тачке Дом се прво изјаснио о предлогу закључка Клуба СДА који гласи:  
 „1. Задужује се Савјет министара БиХ да анализира усклађеност рјешења предложених у 
предметном закону са кривичним законима БиХ и ентитета, те са рјешењима и механизмима 
којима се ова проблематика третира у земљама Европске уније. 
 2. Тек након упознавања Представничког дома са резултатима анализе из претходног 
закључка Дом ће приступити гласању о Закону у првом читању.“  
 Закључак није усвојен. ''За'' су гласала 22 (Федерација 20, РС два), ''против'' 10, 
''уздржано'' 10 посланика. У другом кругу гласања, из РС-а против је гласало 11 посланика. 
 Након гласања о овом предлогу закључка Дом се изјаснио о Предлогу закона у првом 
читању. ''За'' је гласало 10, ''против'' 23, ''уздржано'' седам посланика. Према томе, Дом није 
усвојио Предлог закона из ове тачке у првом читању. 
 
 
Ад. – 21. Предлог оквирног закона  о средњем стручном образовању и обуци (прво читање) 
 
 Послије краћих уводних напомена предсједавајућег, за ријеч се јавио Винко Зорић и 
упитао ко је из хрватског народа учествовао у припреми Предлога закона из ове тачке, те да ће 
он и његов колега из ХДЗ-1990 затражити продужење амандманске фазе на 30 дана како би 
могли консултовати ниже нивое, јер су увидјели да нису у припреми предложеног закона 
учествовали сви нивои који су надлежни за образовање. 
 Министар Средоје Новић одговорио је на питања Винка Зорића. 
 У расправи су учествовали Мартин Рагуж и Славко Матић. 
 Приликом гласања Винко Зорић је одустао од свог предлога. 
 Предлог закона у првом читању усвојен је са 26 гласова ''за'' (Федерација БиХ 16, 
Република Српска 10), ''против'' четири, ''уздржано'' 12 посланика. 
 
 
Ад. – 22. Извјештај  Заједничке комисије о настојању за постизање споразума о Предлогу 
                закона  о измјенама и допунама Закона о путним исправама БиХ 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је констатовао да је Заједничка комисија 
усагласила истовјетан текст Закона о измјенама и допунама Закона о путним исправама 
усвајањем два амандмана. 
 Није било расправе. 
 Извјештај Заједничке комисије усвојен је са 31 гласом ''за'' (Федерација БиХ 21, 
Република Српска 10) и осам гласова ''уздржан''.  
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 Послије разматрања претходне тачке предсједавајући Дома позвао је предсједавајуће 
клубова посланика на договор о даљем току сједнице.  
 Након договора предсједавајући је обавијестио посланике да су се чланови Проширеног 
колегијума усагласили да се 26. сједница прекине, а да ће се наставак одржати 10. априла 2008. 
године. Овај предлог дао је на гласање. 
 Са 30 гласова ''за'', три ''против'' и четири гласа ''уздржан'' усвојен је предлог да се 
сједница прекине.  
 Закључујући први дио сједнице, предсједавајући је позвао посланике да амандмане на 
Предлог кодекса доставе до сриједе, 9. априла, а Заједничку комисију за људска права позвао да 
поводом нових амандмана одржи сједницу у сриједу у поподневним часовима и Дому поднесе 
извјештај. 
 
 Сједница је прекинута у 18.35 часова.  
 
 Сједница је настављена 10. априла 2008. године, са почетком у 10.05 часова. 
Присуствовали су сви посланици. 
 Из Савјета министара БиХ присуствовали су: Никола Шпирић, Тарик Садовић, Селмо 
Цикотић, Сафет Халиловић, Свен Алкалај,Слободан Пухалац, Бариша Чолак и Божо Љубић, те 
замјеници министара Фуад Касумовић, Сенад Шепић и Мијо Крешић.  
 Из међународних организација присуствовали су представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
Европске комисије, ЕУПМ-а, ЕУСР-а, британске, америчке и румунске амбасаде. 
 Сједници су присуствовали представници Високог судског и тужилачког савјета,  
Тужилаштва БиХ, Правобранилаштва БиХ, те Удружења пољопривредника у Босни и 
Херцеговини. 
 Сједница је настављена разматрањем 23. тачке. 
 
Ад. – 23.  Информација о стању безбједности у БиХ за 2007. годину, са Информацијом  о  
                 тренутном стању безбједности у БиХ (према закључку Дома са 21. сједнице) –  
                 допуњена тачка 
 
 Министар безбједности Тарик Садовић поднио је Дому опширно уводно излагање о овој 
тачки дневног реда.  
 У расправи су учествовали: Славко Јовичић, Мартин Рагуж, Милица Марковић, Садик 
Ахметовић, Сњежана Рајилић, Садик Бахтић, Селим Бешлагић, Мирко Околић, Јозо 
Крижановић,  Денис Бећировић,  Винко Зорић, Салко Соколовић, Нико Лозанчић,  Момчило 
Новаковић, Адем Хускић,  Шефик Џаферовић, Сефер Халиловић, Саво Ерић, Хусеин Нанић, 
Златко Лагумџија, Бериз Белкић, Мирјана Малић, Драго Калабић, Ремзија Кадрић,  Хаџи Јован 
Митровић, Јерко Иванковић Лијановић, Бакир Изетбеговић, Сеад Јамакосмановић, Велимир 
Јукић и  Бранко Докић. Послије расправе говорио је министар Тарик Садовић.  
 Предлоге закључака поводом ове тачке предложили су:  Мартин Рагуж, Садик Бахтић,  
Мирко Околић, Сњежана Рајилић, Јозо Крижановић, Шефик Џаферовић, Саво Ерић, Јерко 
Иванковић Лијановић, Велимир Јукић и Драго Калабић.  
 Приликом гласања предсједавајући Живковић обавијестио је Дом да Колегијум Дома, с 
обзиром на велики број предложених закључака, предлаже да Дом прими к знању информације 
из ове тачке и да задужи надлежну Заједничку комисију за одбрану и безбједност да све 
предложене закључке – предате у писаној форми, размотри (има предлога закључака који се и 
преклапају) и да Дому предложи цјеловит предлог закључака који би се разматрали и усвојили. 
Овај предлог Колегијума је усвојен. ''За'' је гласало 36 посланика (Федерација БиХ 24, 
Република Српска 12) ''против'' су гласала три, један посланик је био ''уздржан''. 
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Ад. – 24. Информација  о раду Тужилаштва БиХ за 2007. годину 
 
 У расправи поводом Информације о раду Тужилаштва учествовали су: Денис Бећировић, 
Момчило Новаковић, Мирко Околић, Рифат Долић, Шефик Џаферовић, Сефер Халиловић, Јозо 
Крижановић, Садик Бахтић, Мартин Рагуж, Шемсудин Мехмедовић, Хусеин Нанић, Славко 
Јовичић, Садик Ахметовић и Златко Лагумџија. У име Тужилаштва говорила је замјеник 
тужиоца Јадранка Локмић-Мисирача.  
 Закључке поводом ове тачке поднијели су Момчило Новаковић и  Јозо Крижановић. 
 Приликом гласања, предсједавајући је рекао да Колегијум има исти предлог као у 
претходној тачки – дакле, да се Информација о раду Тужилаштва БиХ за 2007. годину  прими к 
знању, а да надлежна комисија размотри предложене закључке и Дому поднесе предлог на 
усвајање. ''За'' предлог Колегијума гласао је 31 посланик (Федерација БиХ 21, Република Српска 
10), ''против'' је гласало пет, ''уздржана'' три посланика. 
  
Ад. – 25. Извјештај о раду Правобранилаштва БиХ за период 
                од 01.01.2007. до 31.12.2007. године 
 
 Шефик Џаферовић говорио је у својству предсједавајућег Уставноправне комисије. 
Рекао је да је предлог Комисије да Дом подржи овај извјештај, али да се јавио да скрене пажњу 
да су 25. априла 2006. године два замјеника правобраниоца БиХ именована на друге дужности и 
да ова институција већ двије године нема замјеника. Нагласио је да мисли да је крајње вријеме 
да се институција Правобранилаштва попуни и да Дом закључком затражи од Савјета 
министара да у року од 60 дана изврши именовање замјеника правобраниоца.  
 У расправи је учествовао Сефер Халиловић.  
 Извјештај Правобранилаштва није усвојен. ''За'' је гласало 13, ''против'' 19, ''уздржано'' 
осам посланика.  
 
Ад. – 26. Разматрање Програма мјера за примјену Споразума ЦЕФТА 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Живковић подсјетио је на закључке које је Дому  
предложила  надлежна комисија у Мишљењу о Програму мјера. 
 У расправи о овој тачки учествовали су: Рифат Долић, Шемсудин Мехмедовић, Јерко 
Иванковић Лијановић, Момчило Новаковић, Велимир Јукић, Селим Бешлагић, Златко 
Лагумџија и  Азра Хаџиахметовић. 
 У име ресорног министарства говорио је министар Слободан Пухалац, а након тога 
предсједавајући Савјета министара Никола Шпирић. 
 Поводом Програма мјера закључке у писаној форми предложили су Шемсудин 
Мехмедовић и Златко Лагумџија.  
 Приликом гласања Дом се прво изјаснио о закључцима предложеним у расправи.  
 Предлог закључка посланика Мехмедовића није усвојен. ''За'' су гласала 22 (Федерација 
БиХ 20, Република Српска два), ''против'' 11, ''уздржано'' седам посланика. У другом кругу 
гласања из РС-а против је гласало 11 посланика. Закључак гласи: 
 „1. Ослободити дизел за пољопривреду од царина (плави дизел). 
  2.  Оспособити и акредитовати лабораторије потребне за контролу квалитета хране,  
                  односно  спровести донесене правилнике из ове области, те за цертификацију 
                  прехрамбених производа потенцијалних бх. извозника. 
 3.   Оспособити хитно Канцеларију за ветеринарство, Агенцију за обиљежавање 
                  животиња, као  и остале институције које се баве овим проблемом. 
 4.  Донијети акциони план (оквирни) ради заштите од бруцелозе. 
 5.  Донијети државни закон о органској производњи. 
 6.  Сачинити програм (са ентитетима) за коришћење незасијаних површина (ораница). 
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 Није усвојен ни предлог закључка Златка Лагумџије. ''За'' је гласало 28 (Федерација БиХ 
26, Република Српска два), ''против'' 10, ''уздржана'' четири посланика. У другом кругу гласања, 
из РС-а против је гласало 11 посланика. Закључак гласи:  
 „Задужује се Савјет министара БиХ да, у складу са обавезама произашлим из Одлуке 
Савјета министара Европске уније бр. 2008/211/ЕЦ од 08. 02. 2008. године, приступи законском 
регулисању и формирању министарства пољопривреде, хране и руралног развоја, те прослиједи 
Парламенту потребне документе на усвајање.“ 
 Након гласасња о предлозима закључака посланика, Дом је, са 29 гласова ''за'' 
(Федерација БиХ 19, Република Српска 10), једним ''против'' и девет гласова ''уздржан'', усвојио 
Програм мјера за примјену Споразума ЦЕФТА, са закључцима које је предложила надлежна 
комисија, а који гласе: 

1. Обавезује се Министарство спољне трговине и економских односа БиХ да допуни 
Акциони план ставком: „примјењивати члан 23. бис Споразума ЦЕФТА на предлог 
пољопривредних произвођача и/или удружења пољопривреднх произвођача због озбиљних 
поремећаја на домаћем тржишту, насталих као резултат прекомјерног увоза“. 

2. Министарство спољне трговине и економских односа БиХ ажурираће рокове 
предложене у Акционом плану те обавијестити Дом о реализацији мјера за које су истекли 
предложени рокови. 

3. Савјет министара БиХ уложиће напоре за оспособљавање и опремање државних 
институција неопходних за несметан извоз бх. производа. 

4. Неопходно је ангажовати надлежне институције за стално пружање помоћи и додатну 
обуку бх. произвођача како би једноставније извозили своје производе и на тај начин имали 
равноправан статус са извозницима из земаља потписница ЦЕФТА-е. Исто тако, неопходно је 
предузимање одговарајућих мјера којим би се оспособили бх. произвођачи да буду конкурентни 
на бх. тржишту и на тржишту земаља потписница ЦЕФТА-е. 
  
Ад. – 27. Давање сагласности за ратификацију: 

а) ''еСЕЕ'' Агенда плус за развој информационог друштва у Југоисточној Европи – СЕЕ 
      2007 – 2011. 
б)  Споразума између држава чланица Сјеверноатлантског  уговора и осталих држава 
      које учествују у Партнерству за мир о правном положају  њихових  снага, Додатног  
      протокола Споразуму  између држава чланица Сјеверноатлантског уговора и  
      осталих држава које учествују у Партнерству за мир о правном положају њихових  
      снага и Даљег додатног протокола Споразуму између држава чланица  
      Сјеверноатлантског уговора и осталих држава које учествују у Партнерству за мир 
      о правном положају њихових снага. 

 
 Предсједавајући је подсјетио да је надлежна комисија дала позитивно мишљење о овим 
споразумима. 
 Није било расправе.  
 
 Дом је дао сагласност за ратификацију аката из ове тачке, са сљедећим резултатима гласања: 

- под а) - за 37, уздржана три посланика; 
- под б)  за 34, уздржано пет посланика. 

 
 Сједница је завршена у 20.35 часова. 
 

Саставни дио Записника је транскрипт 25. сједнице.  
 

 
                СЕКРЕТАР                      ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                          ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
      Бранка Тодоровић                                                 др Милорад Живковић 
  


